



English

Mrs. Diago DIOUF is an expert in strategy and regulation in the digital field. For twenty years at the service of the Regulatory Authority for Telecommunications and Posts of Senegal (ARTP), she has carried out numerous structuring projects to make digital services (telephone, internet, postal and financial services) accessible and affordable for the most vulnerable populations. This, in particular through the implementation of connectivity projects in rural areas, the establishment of enabling strategies and legal frameworks for the development of the digital economy or through the implementation of accounting mechanisms for operators lowering the prices of services.

Diago is also a consultant and as such has led the development of national strategic plans: for the Universal Telecommunications Service Fund, for the Development of Digital Trade, Start Up Act to name a few.

Knowing how to show leadership and passionate about human and organizational development, Diago led the change project of the ARTP as well as its institutional communication, coinciding with the consecration of the institution as the best regulator in West Africa. She was also President of the Women association in ARTP for 5 years. She is now the representative in Senegal of the International Network of Women Digital Experts (RIFEN), which works at the continental level for the capacity building and digital inclusion of women.

Français

Mme Diago DIOUF est experte en stratégie et en régulation dans le domaine du numérique. Depuis une vingtaine d'année au service de l'Autorité de Régulation des Télécommunications et des Postes du Sénégal (ARTP), elle a mené de nombreux projets structurants pour rendre accessibles et abordables les services numériques (téléphone, internet, services postaux et financiers) pour les populations les plus vulnérables. Cela notamment, à travers la mise en œuvre de projets de connectivité en zone rurale, la mise en place de stratégies et cadres juridiques favorables au développement de l'économie numérique ou encore

l'implémentation chez les opérateurs de mécanismes comptables permettant de faire baisser les prix des services.

Également consultante indépendante, Mme Diago DIOUF a piloté l'élaboration de plans stratégiques nationaux: Fonds de Service Universel des Télécommunications, Développement du Commerce Numérique, Start Up Act entre autres.

Sachant faire preuve de leadership et passionnée de développement humain et organisationnel, Diago a conduit le projet de changement de l'ARTP ainsi que sa communication institutionnelle, coïncidant avec la consécration de l'institution comme meilleur régulateur en Afrique de l'Ouest. Elle a également été Présidente de l'association Femmes de l'ARTP pendant 5 ans. Elle est aujourd'hui la représentante au Sénégal du Réseau international des femmes expertes du numérique (RIFEN), qui œuvre au niveau continental pour le renforcement des capacités et l'inclusion numérique des femmes.